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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Kinek adja el az állam a termőföldet?" címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Gráf József földművelési és vidékfejlesztési miniszter úrhoz .

A kérdésre írásban kérem válaszát .

Tisztelt Miniszter úr!

A hazai mezőgazdaságnak óriási problémája, hogy mára már szinte csak egy lábon áll, vagyis
az állattenyésztés hihetetlen mértékben visszaszorult, s ez a féloldalasság mostanra már a
gabonatermesztőket is komolyan fenyegeti . Alig van olyan haszonállatunk, amelyet az utóbbi
néhány évben ne sújtott volna válság : sertés, baromfi, tej, tojás stb . Ilyen körülmények között
az állattenyésztéssel foglalkozók még nehezebb helyzetben vannak, mint a
növénytermesztésre szakosodottak, hiszen alig vagy egyáltalán nem képződik nyereségük .
Márpedig tőkére most lenne szükségük, mert a hazai földárak - a sokszor spekulációs célú
földvásárlások miatt - egyre nőnek, és sokan attól félnek, hogy befektetni való pénz híján
lemaradhatnak a számukra előnytelen versenyben . További hátrány, hogy a pusztán
mezőgazdaságból élő vállalkozóknál, különösen a mi vidékünkön nem képződik akkora
nyereség, hogy komolyabb földterületek vásárlását tenné lehetővé . Így a föld olyan tőkeerős,
de nem helybéli és nem is a mezőgazdaságból élők kezére juthat, akik pusztán befektetési
céllal vásárolják azt meg .
Ennek a káros folyamatnak a meggátlásában nagy szerepe lenne az államnak, amely a
Nemzeti Földalapon keresztül segíteni tudná a hazai gazdák termőföldhöz jutását . Ezzel az
igen szimpatikus elvvel ellentmondó információk sarkallták arra Komáromi Lajost és fiát,
akik Dobozon gazdálkodnak, hogy hozzám forduljanak segítségül . Ők úgy tudják, hogy a
Doboz határában található mintegy 400 hektárnyi állami tulajdonú földet Őnök eladni és nem
hosszú távon bérbe adni szándékoznak . Ezzel ők olyan versenyhátrányba kerülhetnek
szülőföldjükön a nem helybeliekkel szemben, ami hosszú évtizedekre determinálhatja
sorsukat, s rajtuk keresztül az egész magyar mezőgazdaság helyzetét .

Tisztelt Miniszter úr!
- Tervezik-e a Doboz határában fekvő állami tulajdonú földek értékesítését?
- Ha igen, mikor és milyen feltételekkel?
- Hogyan kívánják kiszűrni a spekulánsokat?
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Várom megtisztelő válaszát!
Budapest, 2006 . 02 .23 .
Tisztelettel

Erdős Norbert
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